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Datum 2020-02-04 

 

Tid Kl. 13.00-16.30 

 

Plats A-salen, Sollefteå kommunhus, Sollefteå 

 

Beslutande Enligt närvaro- och tjänstgöringslista 

 

Övriga  Anna-Sofia Kulluvaara, kommunchef §§ 15-26,29-32 

Närvarande Anna Forsberg, sekreterare, §§ 15-26,29-32 

 Ann-Katrin Lundin, huvudenhetschef, § 15 

 Örjan Abrahamsson, huvudenhetschef, § 15 

 Niklas Nordén, Ekonomichef, § 15, 18, 25-26 

 Mona Sundin, Utvecklingsstrateg Bizmaker, § 15 

 Ulf Jonasson, Joakim Edholm Fastighetsservice § 18 

 Maria Söderlund, Chef Miljö/Byggenheten §§ 15, 21, 23 

 Anna Törner, Mark-& exploateringsingenjör, Lars-Erik Eriksson Lantmätare §§ 25-26

 Lars-Olov Wengelin, HR-chef, § 30 

  

     

Underskrifter Sekreterare  .....................................................................    

  Anna Forsberg §§ 15-26, 29-32 

 
 Ordförande  .....................................................................     

  Johan Andersson (C) §§ 15-26, 29-32 

 

  Justerare ……………………………………………  

  Åsa Sjödén (S) §§ 15-26, 29-32 
 

   
 

Bevis om justering 
Justeringen har tillkännagetts genom anslag på kommunens officiella webbanslagstavla. 
 
Myndighet  Kommunstyrelsen 
 
Sammanträdesdatum  2020-02-04 
 
Anslaget sätts upp 2020-02-          tas ner 2020- 
 
Förvaringsplats för protokollet Kommunstyrelseförvaltningen, kommunhuset, Sollefteå 
 
Underskrift ……………………………………………………………………  / 
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Närvaro- och tjänstgöringslista 

Namn När- Tjg. Reservation Jäv Anteckning 

 varo ers. § § § § § § § § §  

   25 26   29       

Ledamöter          

Johan Andersson (C) 
X 

 
    

     
Ordförande 

Maria Wennberg (C) 
X 

 
    

     
 

Anton Ångman (C) 
X 

 
    

     
 

Birgitta Häggkvist (VI) 
X 

 
    

     
 

Ulrika Bergman (VI) 
X 

 
    

     
 

Roger Johansson (VI) 
X 

 
    

J     
Tjg ej § 29 

Kjell-Åke Sjöström (V) 
X  R R   

     
 

Ulf Breitholtz (V) 
X  R R   

     
 

John Åberg (S) 
X      

     
 

Åsa Sjödén (S) 
X      

     
Justerare 

Tommy Svensson (S) 
X      

     
 

Stina Holmberg (S) 
-      

     
 

Mikael Sjölund (S) 
-      

     
 

Lillemor Edholm (S) 
X      

     
 

Roger Westerlund (-) 
X      

     
 

Ersättare           
Joel Ölund (C) 

X      
     

Närvarar § 15-29 

Monica Tirri (C) X            

Daniel Höglund (C) 
X      

     
 

Jörgen Åslund (VI) 
X X     

     
Tjg § 29 

Linus Källgren (VI) 
X      

     
 

Amanda Häggkvist (VI) 
X      

     
 

Sebastian Nygren (V) 
X      

     
 

Marie Hansson (V) 
X      

     
 

Lennart Önblad (S) 
X X     

     
 

Åsa Nilsson (S) 
X X     

     
 

Torbjörn Persson (S) 
X      

     
 

Susanne Lindahl (S) 
X      

     
 

Morgan Nordin (S) 
X      

     
 

Sven-Olov Gradin (M) 
-      

     
 

Sven-Erik Ragnarsson  

(-) 

 

X      
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Val av justerare 
 Åsa Sjödén (S) väljs att justera protokollet. 

 

Justering av dagordning 
- 

 

Anmälan av protokoll 
Protokoll anmäls från kommunstyrelsens utskott. 

 

- Allmänna utskottet 2020-01-14 

 

Läggs till handlingarna. 
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§ 15  Dnr KS 8/2020 

 
Muntliga informationer 
Beslut 

 

Informationerna noteras. 

 

Ärendebeskrivning 

Information lämnas kommunstyrelsen enligt följande. Kommunstyrelsen ges möjlighet att 

ställa frågor. 

 

Uppföljning Giftfri miljö 

Maria Söderlund, verksamhetschef, miljö och bygg 

Presenterar bakgrund till arbetet och det politiska beslut som togs 2015-11-30. Initialt 

inventerades material inom verksamheterna. Visst problem med att få in uppgifter har 

förekommit. Nytt fokusområde kopplat till detta finns i Övergripande verksamhetsplanen. 

Ftalater, metaller, flamskyddsmedel, Bisfenol A och icke leksaker har undersökts. 

Förevisar film som informerar om hur man känner igen farliga ämnen. 

Presenterar resultatet av inventeringen i kommunen. 

Informerar om det arbetet som pågår just nu – bla ska informationsmaterial tas fram. 2020 

kommer inventering av matrum att genomföras. 

 

Bizmaker, Sprint-projektet och basfinansiering 2021 

Mona Sundin, Utvecklingsstrateg 

Informerar om Bizmaker och dess verksamhet och det projekt som kommunen är med och 

finansierar. Bizmaker är en regional inkubator och science park som stöttar företagare i 

att förverkliga sina idéer. Sedan 2004 har över 5000 affärsidéer utvärderats vilket har lett 

till 450 nya startups (tidiga företag). Skapar utbildningar, program, workshops, 

idéetävlingar mm för att hitta kreativa personer. 

Stöttar även etablerade företag och offentliga myndigheter i att komma igång med 

förändringsarbete.  

 

Under åren 2019-2021 drivs Sprint, strukturfondsprojekt 2 – med aktiviteter i form av 

Affärsutveckling, Samverkan, Positionering, Mångfald & Jämställdhet. 

Presenterar resultatet år 1 av Sprint projektet. 

 

Anna-Sofia Kulluvaara, Kommunchef 

 Informerar om 

• Totalförvarsövning genomförs under februarimånad. 

• Chefsanalys är påbörjad. 

• Dialog genomförs med Riksarkivet den 9 mars angående förslaget på neddragningar 

i Ramsele. 
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• #DrivkraftSollefteå; Företagsfrukost 5 feb – Hullsta gård. Möten runt om i 

kommunen kommer att ske. 

 

Ann-Katrin Lundin, Huvudenhetschef 

Informerar om  

Funktionsstöd – Anbudsprocessen vad gäller personlig assistans är klar. Carelli 

assistans anbud är antaget. Informationsmöten för brukare, anhöriga och personal sker 

denna vecka. 

 Krav enligt brandskyddsreglerna innebär stora förändringar för servicebostäder. 

 Vakanser vad gäller två chefer inom funktionsstöd. 

Individ och familjeomsorg - Kommunen har anmält risk för allvarligt missförhållande 

till IVO. Utredning pågår. E-tjänstens inrapporterade orosanmälningar har blivit olästa. 

63 anmälningar rörande 48 barn varav 40 redan kända av IFO. 8 okända. Åtgärder har 

vidtagits. 

Verksamheten har ett mycket bra samarbete mellan öppenvården och skolorna. 

Ungdomarna på Adastra är nu 23 stycken. Omställning planeras för att anpassa 

verksamheten till det minskade antalet. 

Bygglov på prästbordet klart. 

Äldreomsorg - Kön till Särskilt boende är relativt lågt för närvarande. 

Korttidsplatser har minskat kontra 2019. 

 

Örjan Abrahamsson, Huvudenhetschef  

Informerar om  

• Krisorganisation inom skolan har varit igång i samband med den tragiska händelse 

förra veckan. 

• Konkurrensverket har ställt frågor till kommunen angående övertagande av 

Aquarena. Yttrande ska skickas in senast 12 februari. 

• Det har startats upp ett skolprojekt i Skolverkets regi – Nyanländas lärande. 

Handlingsplan för hela skolansverksamhet ska tas fram och vara klar 15 maj. 

• 4-6 september kommer gruppspel för TV-pucken att arrangeras på Niphallen. 

 

Niklas Nordén, Ekonomichef 

 Informerar om preliminärt resultat 2019 

• Föredrar vilka ingångsvärden som fanns i början av året, utvecklingen under året 

samt det preliminära resultatet för 2019. 

• Presenterar pensionsutvecklingen under åren 2016-2019. 

• Redogör för finanserna – likvidamedel, banklån, investeringar och 

kapitalplaceringar. 
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§ 16 Dnr KS 402/2019 

 

Svar på remiss - Finansdepartementets betänkande ”Ökad 
statlig närvaro i Härnösand” (SOU 2019:33)   

Beslut  

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

Att anta förvaltningens förslag till remissyttrande som sitt eget med tillägget i sista 

meningen ”…och att neddragningarna av statliga jobb i Ramsele, som aviserades i 

januari 2020, förhindras." 

 

Ärendebeskrivning 

Sollefteå kommun har av Finansdepartementet beretts möjlighet att senast den 24 februari 

2020 yttra sig över betänkandet av utredningen om ökad statlig verksamhet i Härnösand 

(SOU 2019:33) 

 

Sammanfattning av betänkandet 

Uppdraget  

Utredningens uppdrag är att utreda förutsättningarna för att öka den statliga närvaron i 

Västernorrlands län genom att samla arbetsuppgifter från flera myndigheter i Stockholms 

län och tillhandahålla gemensamma lokaler med gemensam kontorsservice i Härnösands 

kommun för dessa uppgifter. Utredningen ska identifiera och föreslå arbetsuppgifter 

motsvarande minst 50 årsarbetskrafter vid lämpliga myndigheter, som kan ingå i 

kontorsgemenskapen. Förslagen ska avse avgränsade verksamhetsdelar, inte hela 

myndigheter.  

 

Utgångspunkter för val av verksamheter  

Tidigare erfarenheter talar för att omlokalisering från Stockholmsområdet till andra delar 

av landet fungerar bäst för verksamheter som kan bli en tydlig resurs i den regionala 

utvecklingen, samspela väl med det lokala näringslivet och bli en del av ett regionalt 

kluster som leder till en arbetsmarknad som kan främja regional tillväxt. Enligt 

utredningen bör omlokalisering från Stockholms län till Härnösand därför i första hand 

övervägas för verksamheter av följande slag:  

• Utvidgning av verksamhet hos myndigheter som i dag bedriver verksamhet i 

Härnösand. Ett tjugotal statliga myndigheter finns i dag i Härnösand. Fem av dem 

har sitt säte i kommunen: Länsstyrelsen i Västernorrlands län, Ångermanlands 

tingsrätt, Förvaltningsrätten i Härnösand, Specialpedagogiska skolmyndigheten 

och Överklagandenämnden för studiestöd. Genom de två sistnämnda utgör 

Härnösand i viss mån ett kluster för skol- och högskoleadministrativa frågor, 

vilket knyter an till kommunens långa tradition som utbildningsort.  
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• Verksamheter hos andra myndigheter som kan bidra till att utveckla befintliga 

kluster i Härnösand.  

• Verksamheter som i dag inte finns i Härnösand men som kan bilda grund för nya 

kluster.   

Eftersom övervägandena ska avse avgränsade verksamhetsdelar och inte hela 

myndigheter, så anser utredningen att en myndighet bör ha en viss minsta storlek för att 

kunna komma i fråga (förslagsvis minst 50 årsarbetskrafter). Omfattningen och kvaliteten 

i de omlokaliserade verksamheterna ska också – när de väl är etablerade på den nya orten 

– kunna upprätthållas trots att de bedrivs från en annan ort än där myndighetens 

huvudkontor är beläget.   

I sammanhanget bör också beaktas de effekter och utmaningar som omlokalisering 

medför på kort och lång sikt. Tidigare omlokaliseringar av statliga myndigheter visar att 

den berörda verksamheten inledningsvis brukar påverkas av en del negativa 

omställningseffekter. Få i den befintliga personalen brukar följa med till den nya orten. 

Under ett övergångsskede behöver ny personal därför rekryteras och läras upp. Under en 

period, vanligen upp till ett par år, kan myndigheternas verksamhet därmed bli svår att 

upprätthålla med fullgod kvalitet. Verksamheten brukar dock återhämta sig efter en tid. 

Och på lite längre sikt märks ofta också positiva omställningseffekter i form av bland 

annat lägre lönenivå, en personal som mindre ofta byter arbete och lägre hyreskostnader 

(delvis uppstår dessa effekter redan initialt).  

 

Utredningens förslag om verksamheter  

Utredningen föreslår att regeringen överväger omlokalisering till Härnösand av följande 

verksamheter:  

• Skolverkets verksamhet avseende lärarlegitimationer  

• Delar av Socialstyrelsens verksamhet avseende legitimationer inom hälso- och 

sjukvård  

• Skatteverkets verksamhet avseende registervård för de register som verkets 

nuvarande verksamhet i Härnösand utgår ifrån  

• Delar av verksamheten avseende Sidas strategi för informations- och 

kommunikationsverksamhet  

• Kammarkollegiets verksamhet avseende auktorisation av tolkar och översättare.  

Att förlägga de identifierade verksamheterna till Härnösand bedöms inte ha negativ 

påverkan på deras omfattning och kvalitet – när de väl har etablerats på orten. 

Förhållandena i Härnösand och den vidare regionen talar för att den långsiktiga 

kompetensförsörjningen sannolikt kan fungera tillfredsställande. Dagens väl utvecklade 

system inom it och distansoberoende kommunikation (videokonferenssystem m.m.) 

innebär också att den ärendehantering och de kontakter som krävs i verksamheterna bör 

kunna hanteras på ett fullgott sätt från Härnösand.  
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Sammantaget bedöms en omlokalisering av dessa verksamheter medföra att Härnösand 

kan tillföras cirka 80 årsarbetskrafter.  

Det bör poängteras att de slutliga övervägandena om omlokalisering till Härnösand kräver 

politiska bedömningar som ligger utanför utredningens mandat. Utifrån de rent 

rationalitetsbaserade faktorer som en utredning kan beakta går det exempelvis inte att 

avgöra om de fördelar som upp till 80 nya statliga årsarbetskrafter skulle medföra för 

Härnösand – och för regeringens ambition att sprida statlig verksamhet över hela landet – 

överstiger de omställningseffekter som med största sannolikhet skulle uppstå hos berörda 

myndigheter på kort sikt. En sådan avvägning måste bygga på politiska bedömningar.  

 

Utredningens förslag om kontorsgemenskap  

Utredningen föreslår att en gemensam lokallösning med gemensam kontorsservice för 

verksamheter som omlokaliseras till Härnösand förläggs till lokaler i anslutning till 

Specialpedagogiska skolmyndighetens lokaler, som i dag är outhyrda och som kan 

användas för ändamålet. Utredningen föreslår också att Specialpedagogiska 

skolmyndigheten (SPSM) ges i uppdrag att fungera som värdmyndighet för det berörda 

myndighetssamarbetet.   

Den föreslagna modellen bygger på att de myndigheter som berörs av omlokalisering hyr 

in sig i den gemensamma lokallösningen och då blir andrahandshyresgäster till SPSM. 

Utredningen förutsätter att de i normalfallet väljer att göra detta. Det kan dock finnas 

situationer då en myndighet avstår från att delta i den gemensamma lösningen, t.ex. om 

omlokaliserade arbetsuppgifter berör en myndighet som redan har verksamhet i 

Härnösand och den hellre vill förlägga verksamheten till sina befintliga lokaler.  

De konkreta detaljerna i samverkan mellan värdmyndigheten SPSM och 

andrahandshyresgästerna – dvs. frågor som vilka tjänster som ska ingå i den 

gemensamma kontorsservicen samt hur ansvaret och kostnaderna för lokaler och 

kontorsservice ska fördelas – måste rimligen framförhandlas och regleras mellan de 

berörda parterna. Utredningen rekommenderar att man då tillämpar den modell som 

Statskontoret har tagit fram för sin roll som värdmyndighet i en motsvarande samverkan. 

Statskontorets modell har utvecklats genom en cirka tioårig erfarenhet som värd för ett 

samarbete kring lokaler och kontorsstöd med andra myndigheter. Utredningen bedömer 

att Statskontorets modell är heltäckande och väl fungerande, avseende såväl vad 

samarbetet omfattar och hur kostnaderna fördelas som den skriftliga form som samarbetet 

regleras i.  

De tilltänkta lokalerna är funktionella och av god standard, men kräver viss uppfräschning 

innan inflyttning. Från det att beslut fattas om att hyra lokalerna torde det därför ta 3–6 

månader innan de kan vara inflyttningsklara. Med beaktande av detta samt regeringens 

beredningstid för förslagen och nödvändigt omställningsarbete hos berörda myndigheter, 

så torde en lämplig tidpunkt för att genomföra omlokaliseringarna och starta den 

gemensamma kontorsservicen vara någon gång under andra kvartalet 2020.  
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Utredningen bedömer att upphandlingslagstiftningen inte aktualiseras av den föreslagna 

samverkan.  

 

Förvaltningens förslag till remissvar 

Sollefteå kommun tillstyrker förslaget och lämnar följande synpunkter. 

 

Sollefteå kommun anser att betänkandet är väl genomarbetat och att förslaget om 

omlokalisering av 80 årsarbetskrafter från Stockholms län till Härnösands kommun tar 

god hänsyn till regionala förutsättningar. Urvalet av de verksamheter som föreslås för 

omlokalisering är väl avvägt utifrån ett flertal aspekter såsom infrastruktur, 

rekryteringsmöjligheter samt avsaknad av negativ påverkan på verksamheternas 

omfattning och kvalitet. I uppdraget anges att utredningen ska identifiera och föreslå 

arbetsuppgifter motsvarande minst 50 årsarbetskrafter. Utredningens förslag innebär 

glädjande nog 80 årsarbetskrafter.   

Den statliga närvaron i Västernorrlands län är relativt hög per capita jämfört med andra 

län. Västernorrland är dock det län där antalet statliga jobb minskat mest under åren 2008-

2014. Under senare år har ytterligare statliga arbetstillfällen försvunnit och då särskilt från 

Härnösands kommun. Regeringen har som ambition att sprida statlig verksamhet över 

hela landet och har i enlighet med detta beslutat att den statliga närvaron i Härnösand bör 

utökas. 

Sollefteå kommun anser att den föreslagna etableringen kommer att medverka till att 

denna ambition förverkligas. 

Utredningen har i sitt arbete tagit hänsyn till de verksamheter som idag bedrivs i 

Härnösand, vilka andra verksamheter som kan bidra till att utveckla befintliga kluster 

samt vilka som dag inte finns men som kan bilda grund för nya kluster. 

Härnösand har en lång tradition som utbildningsort. Sollefteå kommun anser att det nu 

föreliggande förslaget knyter väl an till, och förstärker, denna tradition.  

Härnösand har färre statliga arbetstillfällen än övriga residensstäder. Detta kan delvis 

förklaras med att kommunen är relativt liten. Av landets residensstäder är det enligt SCB 

endast Härnösand som tappat statliga arbetstillfällen under åren 2008-2018, detta med 

21,9 procent.  

Den föreslagna etableringen kommer att direkt påverka Härnösands kommun positivt, 

men också bidra till att stärka arbetsmarknaden i hela Västernorrland. Etableringen 

kommer att öka attraktionskraften för residensstaden Härnösand, men även för länet i 

stort, främja den regionala utvecklingen i regionen samt bidra till en effektivare statlig 

förvaltning i hela landet. 
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För Sollefteå kommuns del kommer den föreslagna etableringen inte att få några direkta 

effekter. Vi ser dock mycket positivt på förslaget. Det som gagnar Härnösand gagnar hela 

Västernorrland och därmed Sollefteå kommun. 

Avslutningsvis vill Sollefteå kommun ta tillfället i akt och understryka vikten av att de 20 

statliga arbetstillfällen som utlovats kommunen verkligen kommer till stånd. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  

Allmänna utskottet föreslår Kommunstyrelsen att anta förvaltningens förslag till 

remissyttrande som sitt eget. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Maria Lindsbo, KS 402/2019-3 

Remiss SOU Ökad statlig närvaro i Härnösand 402/2019 -1, -2 

Allmänna utskottets förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslår  

Kommunstyrelsen besluta 

 

Att anta förvaltningens förslag till remissyttrande som sitt eget. 

Förslag till beslut på mötet 

Anton Ångman (C) föreslår tillägg i yttrandets sista mening - ”…och att 

neddragningarna av statliga jobb i Ramsele som aviserades i januari 2020 förhindras." 

 

Beslutsgång 

Ordförande Johan Andersson (C) ställer frågan om Kommunstyrelsen antar 

förvaltningens förslag till yttrande med tillägg av Anton Ångman (C). Finner så. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 

Ansvarig handläggare 
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§ 17 Dnr KS 458/2019 

 

Redovisning av motioner och medborgarförslag som inte slutligt 
avgjorts i kommunfullmäktige. 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen föreslå  

Kommunfullmäktige besluta 

 

Redovisningen godkänns. 

 

Ärendebeskrivning 

Enligt fullmäktiges arbetsordning ska kommunstyrelsen två gånger om året redovisa de 

motioner och medborgarförslag som inte har beretts färdigt.  

 

Motioner 
 

Ankomst-

datum 

Diarie-

nummer 

Ärendemening Inlämnad av Anteckning Huvude

nhets- 

chef 

Kommentar 

2015-04-23 220/2015 Översyn av vägar 

och avgifter 

Gunilla Fluur KF 2015-04-27 

Till KS för 

beredning  

Uppdrag till 

fullmäktige-

beredning 

 I avvaktan på 

fullmäktigeberedning. 

2016-11-24 453/2016 Stöd till 

Trygghetsboende 

Johan Andersson KF 2016-11-28  

Till KS för 

Beredning 

Ann-

Katrin 

Lundin 

Möte och diskussion 

med Riksbyggen hösten 

2019. Vidare diskussion 

internt. 

 

2018-02-22 84/2018 Egen fond och 

förstudie 

fiskvandring 

Kerstin Franzén, 

Johan Andersson, 

Leif Eriksson, 

Mattias Ahlenhed, 

Margareta Alton 

KF 2018-02-26 

Till KS för 

beredning 

Anna-

Sofia 

Kulluva

ara 

I väntan på Havs- och 

vattenmyndighetens 

vägledningar om upp- 

och nedströmspassage 

samt miljöanpassad 

vattenreglering och 

hur detta kan göras på 

ett kostnadseffektivt 

sätt. 
 

2018-09-04 296/2018 Persontrafik på 

Ådalsbanan 

Johan Andersson, 

Paul Höglund 

KF 2018-09-24 

Till KS för 

beredning 

Anna-

Sofia 

Kulluva

ara 

Ännu ej igångsatt i 

samråd med Johan A. 

2019-05-03 211/2019 Körlektioner på 

gymnasiet 

Malvina Falk 

Hamberg, Åsa 

Sjödén, John 

Åberg 

KF 2019-04-29 

Till KS för 

beredning 

Anna-

Sofia 

Kulluva

ara 

Förvaltningsyttrande till 

KS för beslut. 

2019-05-24 232/2019 Dagverksamhet i 

Västra inom 

äldreomsorgen 

Åsa Nilsson KF 2019-05-27 

Till KS för 

beredning 

Ann-

Katrin 

Lundin 

Inkluderas i det 

påbörjade 

demensutvecklingsarb.  
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2019-05-27 239/2019 Kompetens-

försörjning inom 

Välfärdssektorn 

Åsa Sjödén KF 2019-05-27 

Till KS för 

beredning 

Ann-

Katrin 

Lundin 

Ej påbörjad. 

2019-06-24 267/2019 Kompetens-

försörjning inom 

offentlig sektor 

Åsa Sjödén KF 2019-06-214 

Till KS för 

beredning 

Anna-

Sofia 

Kulluva

ara 

Ej påbörjad. 

2019-06-24 268/2019 Anställningsgaranti 

på vård- och 

omsorgs-

programmet 

Lillemor Edholm KF 2019-06-24 

Till KS för 

beredning 

Ann-

Katrin 

Lundin 

Ej påbörjad. 

2019-11-25 361/2019 Rekrytera nytt och 

behålla medarbetare 

in om socialtjänsten 

Åsa Sjödén KF 2019-11-25 

Till KS för 

beredning 

Ann-

Katrin 

Lundin 

Ej påbörjad. 

2019-09-30 341/2019 Solceller på 

kommunens 

fastigheter 

Lillemor Edholm KF 2019-09-30 

Till KS för 

beredning 

Örjan 

Abraha

msson 

Bengt Åkerlind har varit 

i kontakt med 

sakkunniga inför 

förvaltningsyttrande. 

2019-09-30 317/2019 Arbetstider inom 

äldrevården 

Sven-Olov Gradin KF 2019-09-30 

Till KS för 

beredning 

Ann-

Katrin 

Lundin 

Påbörjad. 

 

 

Medborgarförslag  
 

Ankomst-

datum 

Diarie-

nummer 

Ärendemening Inlämnat av Anteckning Huvude

nhets-

chef 

Kommentarer 

2016-11-21 449/2016 Vindkraftsindustrin 

Fängsjö/Storsjöhöjd

en Näsåker 

Anita Berglund KF 2016-11-28 

Till KS för 

beredning 

Anna-

Sofia 

Kulluva

ara 

Förvaltningsyttrande till 

AU inom kort. 

2017-06-12 253/2017 Rusta upp 

resecentrum i 

Sollefteå  

Niklas Blomquist KF 2017-06-26 

Till KS för 

beredning 

Anna-

Sofia 

Kulluva

ara 

Förvaltningsyttrande 

i kommande SU. 

2018-10-10 331/2018 

 

Down-hill cykling i 

Hallstabacken 

Ida Sundelin KF 2018-10-29 

Till KS för 

beredning 

Örjan 

Abraha

msson 

Sakkunnig har sett över 

området för bedömning.  

2018-11-07 363/2018 Sollefteå kommun 

bör stärka sitt 

engagemang i 

klimatfrågan 

Tomas Och Ingrid 

Eklund 

KF 2018-11-26 

Till KS 7 jan 

Örjan 

Abraha

msson 

Påbörjad. 

2019-01-25 48/2019 Köp Appelbergs 

och omvandla till 

seniorboende av 

kollektivmodell 

Jenny Larsson KF 2019-02-25  

Till KS för 

beredning 

Ann-

Katrin 

Lundin 

Ej påbörjad. 

2019-03-12 133/2019 Formulera en 

hållbarhetsstrategi 

och en lokal 

klimatomställningsp

lan för Sollefteå 

kommun 

Brita Wessinger KF 2019-04-29 

Till KS för 

beredning 

Anna-

Sofia 

Kulluva

ara 

Förvaltningsyttrande 

klart till feb -20. 

2019-03-14 139/2019 Klimatåtgärder nu Karin Johansson KF 2019-04-29 

Till KS för 

beredning 

Anna-

Sofia 

Kulluva

ara 

Förvaltningsyttrande 

klart feb-20 
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2019-05-24 234/2019 Fortsätt med 

specialidrott ridning 

läsår 2019-2020 och 

framåt 

Kristina Girhagen KF 2019-05-27 

Återremitterat 

Örjan 

Abraha

msson 

 

2019-05-24 233/2019 Fortsätt med ridning 

som specialidrott på 

gymnasiet 

Sara Gullefors KF 2019-05-27 

Återremitterat 

Örjan 

Abraha

msson 

 

2019-11-25 444/2019 Inför ett gemensamt 

familjekort för 

samtliga 

friskvårdsanläggnin

gar i kommunen 

Theodor Nygren KF 2019-11-25 

Till KS för 

beredning 

Örjan 

Abraha

msson 

Påbörjat. 

2019-09-18 327/2019 Minska matsvinnet 

på tillagningsköken 

genom att sälja 

matlådor till 

personalen 

Britt-Marie 

Persson 

KF 2019-09-30 

Till KS för 

beredning 

Anna-

Sofia 

Kulluva

ara 

Svar påbörjat, troligt 

klar till kommande AU. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslår 

Kommunstyrelsen föreslå  

Kommunfullmäktige besluta 

 

Redovisningen godkänns. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Anna Forsberg, KS 458/2019-3 

 

Allmänna utskottets förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslår 

Kommunstyrelsen föreslå  

Kommunfullmäktige besluta 

 

Redovisningen godkänns. 
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§ 18 Dnr KS 410/2015 

 

Gymnasieskolans framtida lokalisering, Skidgymnasiet   

Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar  

 

• Att upphandling enligt alternativ 1 slutförs och att verksamhetschef kontorsservice 

och fastigheter skriver under kontrakt 

• Att finansiering inarbetas i budget 2021 i budgetberedningens förslag 

 

Information 

Ulf Jonasson och Joakim Edholm, Fastighet och kontorsservice och Niklas Nordén, 

Ekonomichef informerar om bakgrunden till ärendet. 

Visar ritningar över byggnaden. 

Kommunstyrelsen ges möjlighet att ställa frågor. 

Ärendebeskrivning/Sammanfattning 

I syfte att slutligt fullfölja kommunfullmäktiges beslut att gymnasieskolan i Sollefteå 

kommun ska lokaliseras till två geografiska platser i Sollefteå tätort återstår ett sista steg. 

Beslutat är: 

• GB-skolan ska Byggas om / renoveras pågår och ska vara slutfört till HT 2021 

• Transportprogrammet flyttas till Skedoms gymnasieskola från Nipan vilket är 

klart 

• Matsal med cateringkök har byggts på Skedoms gymnasieskola 

• Kvarstår lokaler för skidgymnasiet som hyrs idag på Hågesta men har projekterats 

att byggas i anslutning till GB-skolan 

Planering av skidgymnasiets lokaler pågick parallellt med förprojektering av GB-skolan. 

Förprojektering och framtagande av FFU (förfrågningsunderlag) avvaktades med till att 

beslut om GB-skolan var taget för att inte riskera kostnader som inte skulle vara aktuella 

om GB-skolan inte skulle byggas. När beslut om GB-skolan var taget återupptogs arbetet 

med förprojektering och FFU för skidgymnasiet. Upphandling inleddes under hösten 

2019 med sista anbudsdag 191218, bygget ska vara klart för inflyttning från 210502. Två 

anbud har inlämnats som uppfyller våra krav. Bedömningen är att båda anbudsgivarna har 

förmåga att utföra uppdraget. 

 

De anbud som ansetts uppfylla kraven är: Alternativ 1 Alternativ 2 

  

Summa   32 302 kkr 36 596 kkr 

 

Med anledning till upphandlingssekretess är inte de båda som uppfyllt kraven angivna för 

att undvika sekretessituation vid beslut.   
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Förvaltningens bedömning 

Förvaltningen bedömer att anbud 1 ska antas. Detta trots att kostnaden överskrider den 

tidigare uppskattade. Att avvakta och låta skidgymnasiet fortsatt bedriva verksamheten på 

Hågesta är olämpligt utifrån kommunfullmäktiges beslut om att skapa en bättre 

sammanhållen Gymnasieskola. Det innebär även att skidgymnasiet får för verksamheten 

väl anpassade lokaler där verksamheten varit med i planeringen med stor entusiasm.  

 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 
Detta innebär att den av kommunfullmäktige beslutade utökade låneramen om 250 000 

kkr inte kommer att räcka till. Finansieringen bedöms kunna lösas genom omprioritering 

avseende investeringsbudget för 2020-2021. Däremot är det lämpligt att arbeta in en 

långsiktig lösning på detta i budgetberedningens planering för 2021-2023 när hela 

omfattningen av byggnationen inklusive lösa inventarier är kostnadsberäknat. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

• Förvaltningen föreslår att upphandling enligt alternativ 1 slutförs och att 

verksamhetschef kontorsservice och fastigheter skriver under kontrakt 

• Att finansiering inarbetas i budget 2021 i budgetberedningens förslag 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Ulf Jonasson, KS 410/2015-57 

 

Allmänna utskottets förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslår  

Kommunstyrelsen besluta  

 

• Att upphandling enligt alternativ 1 slutförs och att verksamhetschef kontorsservice 

och fastigheter skriver under kontrakt 

• Att finansiering inarbetas i budget 2021 i budgetberedningens förslag 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Ansvarig handläggare 
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§ 19 Dnr KS 211/2019 

 

Svar på motion – Körlektioner på gymnasiet 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen föreslå 

Kommunfullmäktige besluta 

 

Att motionen anses besvarad 

 

Ärendebeskrivning 

I en motion föreslår Socialdemokraterna att pengar avsätts i budget 2020 för att 

möjliggöra för gymnasiet att erbjuda alla elever 10 körlektioner och ett teoripaket. 

 

Förvaltningens bedömning 

I den budget som fastslagits för 2020 av kommunfullmäktige finns inte körkort med som 

en prioriterad utgift då andra områden prioriterats högre. 

 

Förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår att motionen anses besvarad. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Niklas Nordén, 211/2019-4 

Motion, Malvina Falk Hamberg 211/2019-1 

 

Allmänna utskottets förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslår 

Kommunstyrelsen föreslå 

Kommunfullmäktige besluta 

 

Att motionen anses besvarad 

 

Förslag till beslut på mötet 

Åsa Sjödén (S) föreslår bifall till motionen.  

Birgitta Häggkvist (VI) föreslår bifall till utskottets förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Johan Andersson (C) ställer frågan om Kommunstyrelsen beslutar enligt Åsa 

Sjödén (S) förslag till bifall på motionen eller enligt utskottets förslag om att anses vara 

besvarad. 

Finner att Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta att motionen ska anses 

vara besvarad. 
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§ 20 Dnr KS 3/2020 

 

Riktlinjer för ekonomistyrning och investeringar    

Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar  

 

1. Riktlinjer för ekonomistyrning och investeringar fastställs 

2. Riktlinjerna träder ikraft från och med räkenskapsåret 2020, vid fastställande.  

 

Ärendebeskrivning 

Förslag på riktlinjer för ekonomistyrning och investeringar har tagits fram. Riktlinjerna 

syftar till att, inom ekonomiområdet, upprätthålla en konsekvent tillämpning av 

kommunens styrmodell, rådande lagstiftning samt praxis. Investeringsdelen ska bland 

annat tydliggöra viktiga moment i investeringsprocessen och gränsdragningen mellan 

driftkostnad och investeringsutgift. Ekonomienheten tar fram tillämpningsanvisningar och 

rutinbeskrivningar där behov finns.  

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår allmänna utskottet föreslå kommunstyrelsen 

besluta att: 

1. Riktlinjer för ekonomistyrning och investeringar fastställs 

2. Riktlinjerna träder ikraft från och med räkenskapsåret 2020, vid fastställande. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Mikael Andersson, KS 3/2020-1 

Förslag till Riktlinjer för ekonomistyrning och investeringar KS 3/2020-2 

 

Allmänna utskottets förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslår  

Kommunstyrelsen besluta  

 

1. Riktlinjer för ekonomistyrning och investeringar fastställs 

2. Riktlinjerna träder ikraft från och med räkenskapsåret 2020, vid fastställande.  

 

 

 

 

 

Skicka till 

Ansvarig handläggare 
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§ 21 Dnr KS 4/2020 

 

Uppdaterad taxa för livsmedel   

Beslut 

 

Kommunstyrelsen föreslår  

Kommunfullmäktige besluta  

 

Att anta taxan för Livsmedel i bilaga 1. 

 

Information 

Maria Söderlund, informerar om ärendet. 

 

Ärendebeskrivning/Sammanfattning 

14 December 2019 trädde en ny EU-förordning i kraft när det gäller offentlig kontroll 

inom livsmedelskedjan. När denna träder i kraft gäller inte längre Förordning (EU) 

852/2004 som den tidigare livsmedelstaxan hänvisar till. På grund av detta behöver därför 

livsmedelstaxan göras om. 
 

Förvaltningens bedömning 

Taxan för livsmedel behöver tas om eftersom lagstiftningen har ändrats. Ändringarna 

innebär att begreppet extra offentlig kontroll försvinner och ersätts med offentlig kontroll 

samt att ett nytt begrepp som heter ”Annan offentlig verksamhet” införs, i detta begrepp 

ingår exempelvis registrering av nya livsmedelsanläggningar och förelägganden. Inga 

förändringar i själva avgiften kommer att föreslås eftersom det pågår ett nationellt arbete 

med att göra om hela avgiftsprocessen inom livsmedelsområdet. 

 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 
Då ingen avgift i denna taxa förändras kommer inte några ekonomiska konsekvenser ske 

vare sig för kommunen eller för våra livsmedelsverksamheter. 

 

Beslutsunderlag/Lagrum 

Förvaltningsyttrande, Maria Söderlund, KS 4/2020-2 

Förslag till ny livsmedelstaxa, KS 4/2020-3 

FÖRORDNING (EU) 2017/625 om offentlig kontroll och annan offentlig verksamhet för 

att säkerställa tillämpningen av livsmedels- och foderlagstiftningen och av bestämmelser 

om djurs hälsa och djurskydd, växtskydd och växtskyddsmedel  

Livsmedelslagen (2006:804), Livsmedelsförordningen (2006:813) 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Anta taxan för Livsmedel i bilaga 1. 
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§ 22 Dnr KS 225/2019 

 

Ny detaljplan för Linsänket 3 m fl, Orrenhuset, Sollefteå kommun 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar  

 

Att anta detaljplanen för rubricerat område. 

 

Ärendebeskrivning/Sammanfattning 

Syftet med planen är att skapa en mer flexibel användning av fastigheten genom att ändra 

användningen från handel till centrumrelaterad verksamhet och boende. Användningen 

centrum inrymmer en kombination av olika verksamheter som handel, service, 

samlingslokaler och andra verksamheter som bör ligga centralt eller vara lätta att nå. 

Inom användningen centrum ingår inte boende. Det är möjligt att ge en kombinerad 

användning med centrumrelaterade verksamheter och bostäder. Detta ger en mer flexibel 

användning av byggnaden och detaljplanen täcker in en mängd olika 

användningsområden som är lämpliga i centrummiljö. 

 

Planförslaget har varit på samråd under tiden 22 augusti – 16 september 2019. 

Fullständiga planhandlingar skickades ut till samtliga enligt fastighetsförteckningen. 

Samrådshandlingar har även funnits att ta del av på miljö- och byggenheten i Sollefteå 

kommunhus. Framförda synpunkter vid samrådet finns redovisade i en separat 

samrådsredogörelse. 

 

Planförslaget har varit utställt för granskning under tiden 11 - 26 november 2019. 

Under granskningstiden har handlingarna varit tillgängliga för allmänheten i 

kommunhuset och på kommunens webbsida. Kungörelse om granskningen har funnits på 

kommunens anslagstavla. Ett meddelande om granskningen skickades till samtliga som 

framfört synpunkter under samrådet. Framförda synpunkter vid granskningen finns 

redovisade i en separat granskningsutlåtande. 

 

Förvaltningens bedömning 

Förvaltningen anser att upprättandet av ny detaljplan för rubricerat område är utfört i 

enlighet med uppdraget. Med detta är förvaltningens bedömning att Kommunstyrelsen 

kan godkänna förslag till beslut om antagande av detaljplanen. 

 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 

Kostnaden för detaljplanens framtagande kommer att debiteras sökanden enligt upprättat 

planavtal. Antagandet av detaljplanen föranleder inga kommunala kostnader. 

 

Lagrum 

Plan- och bygglagen (2010:900) 4 kap 2 § 
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Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Matti Heino, KS 225/2019-4 

Plankarta KS 225/2019-4 

Planbeskrivning, KS 225/2019-4 

Samrådsredogörelse, KS 225/2019-4 

Granskningsutlåtande, KS 225/2019-4 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att anta detaljplanen för rubricerat område. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 

Ansvarig Handläggare 



    

 
    

Nämnd 

Kommunstyrelsen 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2020-02-04 

 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

23 (47) 

§ 23 Dnr KS 27/2019 

 

Revidering av delegeringsordning 2019-2022- livsmedel m.m. 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

Anta ny delegeringsordning inom livsmedelsområdet och enligt alkohollagen enligt bilaga 

1.  

 

Information 

Maria Söderlund, informerar om ärendet och att delegeringsordningen görs om pga ny 

EU-förordning. 

 

Ärendebeskrivning/Sammanfattning 

14 december 2019 träder en ny EU-förordning i kraft när det gäller offentlig kontroll 

inom livsmedelskedjan. När denna träder i kraft gäller inte längre Förordning (EU) 

852/2004 som den tidigare delegeringsordningen hänvisar till. På grund av detta behöver 

därför delegeringsordningen göras om. För att effektivisera kontrollen gällande 

alkoholtillsyn behövs det att erinran, vilket kan likställas med ett föreläggande delegeras 

till miljö- och hälsoskyddsinspektör. 

 

Förvaltningens bedömning 

För att kunna arbeta med livsmedelsfrågor måste delegeringsordningen hänvisa till den 

lagstiftning som gäller. För att även arbete mer effektivt med alkoholtillsyn behövs 

erinran på delegering. Förvaltningen bedömer därför att delegeringsordningen måste 

göras om. 

 

Beslutsunderlag/Lagrum 

Förvaltningsyttrande, Maria Söderlund, KS 27/2019-19 

Bilaga 1, förslag till ny delegeringsordning, KS 27/2019-16 

 

Delegering av beslutsbefogenheter enligt 6 kap. 37 och 39 §§ samt 7 kap. 5, 6 och 8 §§ 

kommunallagen (2017:725). 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Anta ny delegeringsordning inom livsmedelsområdet och enligt alkohollagen enligt bilaga 

1.  

 

 

Skickas till 

Miljö- och byggenheten  

Sekretariatet 
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§ 24 Dnr KS 28/2020 

 

Fairtrade city diplomering 2020 
Beslut 

   

Kommunstyrelsen beslutar 

 

Att göra förnyelseansökan för Fairtrade City 2020. Uppföljning och redovisning ska ske 

årligen. 

 

Ärendebeskrivning 

I samband med att konsumentdelegationen avvecklades i Sollefteå kommun under hösten 

2019. Ändrades även förutsättningarna för Fairtrade City Sollefteå. 

Konsumentdelegationen var styrgrupp för Fairtrade City samt konsumentrådgivare var 

ledande i rollen som Fairtrade ambassadör i styrgruppen samt sammankallande för 

styrgrupp Fairtrade. I rollen som ambassadör ansvarar denne för informationer, 

kampanjer och liknande.  

 

Hållbarhetsstrateg är kontaktperson till Fairtrade Sverige och redovisade årligen till 

Fairtrade Sverige med en förnyelseansökan. Sollefteå kommun har uppfyllt krav i 

förnyelseansökan de senaste två åren.   

 

Kampanjer med information om Fairtrade produktmärkning har genomfört i samverkan 

med butiker, mässor och liknande tillställningar. Kravet är fyra aktiviteter per år och en 

ska vara publik. Sollefteå kommun hade till exempel år 2018 5 publika aktiviteter av 

totalt 15 aktiviteter. 

 

Att handla Fairtrademärkt produkt innebär att odlare eller den anställde till produkten har 

fått rättvist betalt för sin produkt när du köper produkten i butiken. Det handlar om 

produkter som odlas eller tillverkas i stort sett enbart i utvecklingsländer samt det handlar 

också oftast om exotiska produkter som inte går att odla i nordiskt klimat som till 

exempel kaffe, choklad och bananer som konsumenter i Sverige dagligen konsumerar.  

 

Mer information om Fairtrade finns att läsa på webbsidan fairtrade.se. Där hittar du allt 

om deras ägarskap, finansiering samt hur de samarbetar med Fairtrade Internationellt 

samt hur de kontrollerar att Fairtrade kriterier uppfylls vilket motsvarar ILO:s 

kärnkonventioner för mänskliga rättigheter.  

 

Samråd 

Styrgrupp för Fairtrade City är klar för att fortsätta under år 2020 inför ev. omdiplomering 

år 2021. 

Kostchef Jonny Ohlsson 

Upphandling Patrik Sandström 
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Miljö- och byggchef Maria Söderlund 

Kommunchef Anna-Sofia Kulluvaara  
 

Bakgrund 

Sollefteå kommun deltar i ett projekt som heter Glokala Sverige under 2019 och 2020 

som syftar till att lyfta ner de globala målen på lokal nivå. Lösningen för att världen ska 

lyckas uppnå de globala målen i Parisavtalet 2015 innebär att kommuner och regioner 

måste agera lokalt.  

Genom att medverka som en Fairtrade City diplomerad kommun innebär att Sollefteå 

kommun tar ställning för rättvis handel och etisk konsumtion vilket bidrar till att 

kommunen uppfyller ett flertal globala mål i Agenda 2030 till exempel: 

• Mål 1 - Avskaffa fattigdom; genom att kommunen samverkar nationellt för att 

stödja internationella insatser gällande att avskaffa fattigdom.  

• Mål 2 - Ingen hunger; genom att främja ett hållbart jordbruk i utvecklingsländer 

där extrem fattigdom förekommer.  

• Mål 3 - God hälsa och välbefinnande; uppfylls genom att ”kaffebonden” eller 

”chokladplantaget” får rättvist betalt för sin produkt och därmed kan ge anställda 

en rättvis lön och likaväl kunna försörja sin familj som ”kaffebonde” och därmed 

kan låta sina barn gå i skola istället för att arbeta.  

• Mål 12 - Hållbar konsumtion och produktion; är en av de tydligaste anledningarna 

till en kommunal medverkan i Fairtrade City eftersom kommunen troligen tillhör 

lokalsamhällets största konsument som varje år upphandlar varor och tjänster för 

miljonbelopp. Sollefteå kommuns konsumtion eller förbrukning av varor och 

tjänster har en stor inverkan på samhället både lokalt och globalt.  

• Mål 17 – Genomförande och partnerskap; genom att genomföra medvetna 

upphandlingar kan kommunen bidra positivt till agendan även utanför landets 

gränser. För att klara av välfärdsuppdraget är kommunen beroende av bred 

samverkan. 

Att verka för Fairtrade produktmärkning genom att medverka i Fairtrade City är ett tydligt 

ställningstagande för kommunen att visa att Sollefteå kommun som offentlig aktör står 

upp för mänskliga rättigheter i utvecklingsländer och inte bara i Sverige. 

Ett fortsatt arbete och medverkan i Fairtrade City är fullt möjligt utan 

konsumentdelegation. Dock med en lägre ambitionsnivå. Sollefteå kommun har haft en 

mycket hög ambitionsnivå och idag hittar konsumenten rättvisemärkta produkter i stort 

sett alla kommunens livsmedelsbutiker även serveringsställen drivmedelsstationer.  

 

Konsekvenser med förslag 1 

Om Sollefteå kommun önskar en fortsatt diplomering för 2020 ev. ytterligare år krävs: 

• Diplomeringskostnad 10 000 kr per år 
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• Att ha målsättningen att bibehålla men även ha målsättningen att öka andelen 

rättvist handlade produkter i den offentliga konsumtionen.  

• Att fortsätta ta rollen som kontaktperson för Fairtrade City diplomeringen 

framöver.  

• Sollefteå kommun fortsätter att uppfylla de globala målen 1, 2 ,3, samt 12 och 17 

internationellt och uppfyller välfärdsuppdraget genom bred samverkan 

• Ger möjlighet att Sollefteå kommun bli årets Fairtrade City kommun (underlag är 

2018–2019) 

 

Konsekvenser med förslag 2 

• Diplomeringskostnad 10 000 kr för år 2020.  

• Att fortsätta ta rollen som kontaktperson för Fairtrade City diplomeringen under 

2020. 

• Ger möjlighet att Sollefteå kommun blir årets Fairtrade City kommun 2020 

(underlag är 2018–2019) 

• Sollefteå kommun fortsätter att uppfylla de globala målen 1, 2 ,3, samt 12 och 17 

under år 2020 

• Risken är att Sollefteå kommun tappar i anseende gällande ställningstagande att 

inte bidra till en rättvis handel och en etisk konsumtion, samt brister i att uppfylla 

välfärdsuppdraget genom bred samverkan. 

 

Konsekvenser med förslag 3 

• Ingen diplomeringskostnad 

• Kravet gällande att upphandla rättvisemärkta produkter försvinner enligt 

diplomeringskrav för Fairtrade City.  

• Sollefteå kommun kan fortsätta att upphandla Fairtrademärkta produkter i sin 

verksamhet för att stödja produktmärkningen Fairtrade syfte precis som vilken 

”konsument” som helst i samhället. Dock stödjer vi inte organisationen Fairtrade 

Sverige och Fairtrade Internationellt i deras arbete att verka för att fler bönder och 

plantager med anställde ansluta sig till Fairtrade organisation för en rättvisare 

handel i världen.  

• Sollefteå kommun kan inte bli årets Fairtrade City kommun 2020 

• Sollefteå kommun bidrar inte i den grad som det är möjligt att göra, när det gäller 

att uppfylla de globala målen 1, 2, 3 samt 12 och 17 internationellt och uppfyller 

inte välfärdsuppdraget genom bred nationell och internationell samverkan.  

• Sollefteå kommun kan alltid välja att ansöka om att bli diplomerade igen. 

• Sollefteå kommun tappar troligen också i ranking gällande hållbar utveckling som 

genomförs årligen av Aktuell Hållbarhet. En jämförelse mellan Sveriges 
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kommuner om Sveriges hållbara kommun. Förra året 2019 klättrade Sollefteå 

kommun mest i den rankingen i länet. 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 
10 000 kr årligen som diplomeringsavgift 

Bibehålla den andel rättvisemärkta produkter som kommun idag använder i det offentliga 

köket. Samt ha målsättningen att öka andelen rättvisemärkta produkter med förbehåll för 

ekonomisk möjlighet.   

Arbetstid för kontaktperson, förslagsvis hållbarhetsstrateg är maximalt 10 procent per år, 

troligen mindre, av en heltidstjänst motsvarar 208 timmar per år alt. 104 timmar per år för 

en halvtidstjänst. 

 

Återrapportering  

Stina Eriksson, hållbarhetsstrateg, 070-232 12 44 alt. stina.eriksson@solleftea.se 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Stina Eriksson, KS 28/2020-1 

Agenda 2030 

Projektet Glokala Sverige 2019–2020 

Fairtrade Sverige 

Fairtrade Internationellt 

Översiktsplan 

   

Förvaltningens förslag till beslut 

Förslag 1: Att göra förnyelseansökan för Fairtrade City 2020 

Förslag 2: Att göra en förnyelseansökan för Fairtrade City 2020 och endast för år 2020 

Förslag 3: Att inte fortsätta att göra förnyelseansökan som Fairtrade City 

 

Förslag till beslut på mötet 

Birgitta Häggkvist (VI) föreslår att Kommunstyrelsen beslutar enligt förslag 1 med tillägg 

att uppföljning och redovisning ska ske årligen. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Johan Andersson (C) ställer frågan om Kommunstyrelsen beslutar enligt 

förslag 1 med tillägg att uppföljning och redovisning ska ske årligen. Finner så. 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 

Stina Eriksson 
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§ 25 Dnr KS 46/2020 

 

Bytesavtal Sollefteå By 1:32 (kommunägda skogen) 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen föreslår  

Kommunfullmäktige besluta att 

 

1. förvärva del av fastigheten Sollefteå Forse 1:137 från bolaget Vara Skog AB, enligt 

föreslagen bytesaffär. 

 

2. avyttra fastigheten Sollefteå By 1:32 tillhörande kommunägda skogen till bolaget Vara 

Skog AB, enligt föreslagen bytesaffär. 

 

3. uppdra åt förvaltningen att ansöka om och utföra nödvändiga åtgärder för 

genomförandet av fastighetsbildningen. 

 

4. de kostnader som uppstår med anledning av genomförandet skall belasta den 

kommunägda skogen. 

 

5. den mellanlikvid som Vara Skog AB erlägger till kommunen (1 017 000 kr) öronmärks 

för att användas i strukturförbättrande åtgärder i den kommunägda skogen. 

 

Reservation 

Kjell-Åke Sjöström (V) och Ulf Breitholtz (V) reserverar sig mot beslutet. 

 

Informerar 

Anna Törner, Mark och exploateringsingenjör och Lars-Erik Eriksson, Lantmätare 

informerar om bakgrund till ärendet samt det förslag som läggs. 

Kommunstyrelsen ges möjlighet att ställa frågor. 

 

Ärendebeskrivning 

Sollefteå Golfklubb, nedan benämnd Golfklubben, arrenderar mark för en 18-håls 

golfbana inom fastigheten Forse 1:137 i Sollefteå kommun av nuvarande 

fastighetsägaren, Vara Skog AB. Området har en areal på cirka 57 ha och benämns nedan 

för Arrendeområdet, se avgränsning bilaga 1. Golfbanan och samtliga byggnader och 

övriga anläggningar inom Arrendeområdet har anlagts av Golfklubben. Kanslibyggnad 

och klubbhus med restaurang m.m. ligger inom Forse 1:213 som ägs av Golfklubben. 

 

Gällande arrendeavtal, som tecknades 1970 med Graningeverken som markägare, har en 

löptid på 50 år och upphör att gälla den 1 maj 2020. Arrendet innefattar inget 

besittningsskydd vilket innebär att Golfklubben skulle vara tvingade att avträda  
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Arrendeområdet den 1 maj 2020 och avveckla golfverksamheten om inte en lösning 

arbetats fram med Vara Skog AB.  

Då Sollefteå Golfklubb varken har ekonomiska förutsättningar att förvärva 

Arrendeområdet eller möjlighet till att erbjuda skogsmark i bytesvärde har man kontaktat 

Sollefteå kommunen för att försöka hitta en gemensam lösning på den uppkomna 

situationen. 

Vara Skog AB har ställt som krav för att överlåta Arrendeområdet till Sollefteå kommun 

att det sker genom ett bytesavtal där skogsmark överlåts till Vara Skog AB motsvarande 

minst det bytesvärde som Arrendeområdet har.  

Efter ett intensivt förhandlingsarbete har berörda parter arbetat fram ett förslag som de 

medverkande skulle kunna acceptera. 

 

Samråd 

Mark- och exploateringsingenjör, Anna Törner, tekniska enheten, har handlagt ärendet för 

kommunens räkning. 

 

I förhandlingsarbetet med Sollefteå kommun och Vara Skog AB har kommunen biträtts 

med lantmätaren Lars-Erik Eriksson, Pronova Fastighetsanalys AB, Härnösand.  

 

Avtalshandlingar och affärsupplägg har utförts i samråd med adv. Gunnar Bodén, 

Advokatfirman Bodén AB, Örnsköldsvik. 

 

Förvaltningens bedömning och ekonomiska konsekvenser 

Bytesaffär 

Nedan har en modell skissats på hur Golfklubben även fortsättningsvis kan trygga sin 

golfverksamhet inom Arrendeområdet. Affären föreslås genomföras som en bytesaffär 

där Sollefteå kommun överlåter en skogsfastighet till Vara Skog AB och Vara Skog AB 

överlåter Arrendeområdet med ett antal tilläggsområden till Sollefteå kommun. 
 

Sollefteå kommun förvärvar av Vara Skog AB 

Sollefteå kommun förvärvar av Vara Skog AB Arrendeområdet, som idag disponeras av 

Golfklubben, samt 4 st. tilläggsområden av Forse 1:137 om ca 10,25 ha mark (nedan 

kallat Tilläggsmarken) som angränsar Golfbaneområdet, se karta bilaga 1.  

Marknadsvärdet för Arrendeområdet med Tilläggsmarken (totalt ca 67 ha) har av Anders 

Sjöberg Fastighetsanalys i Gävle värderats till mellan 4,0 – 5,0 miljoner kr. 
 

Vara Skog AB förvärvar av Sollefteå kommun 

Vara Skog AB förvärvar av Sollefteå kommun Sollefteå By 1:32. 
 

By 1:32 omfattar ca 163 ha produktiv skogsmark och innehåller ca 20 700 m3 sk  

(ca 126 m3 sk/ha). 
 

By 1:32 har värderats av skogsmästaren Bertil Sandegaard, Skogs- och Ekonomibyrån 

Norrland AB, i Sundsvall. Marknadsvärdet har bedömts uppgå till 6,0 miljoner kr. 
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Förhandling mellan Sollefteå kommun och Vara Skog AB 

Marknadsvärdet av Arrendeområdet och Tilläggsområdet: 4,0 – 5,0 miljoner kr. 

Värde av Sollefteå By 1:32: 6,0 miljoner kr. 
 

Efter förhandling mellan Sollefteå kommun och Vara Skog AB har parterna enats om att 

Vara Skog AB skall erlägga 1 017 000 kr till Sollefteå kommun i mellanlikvid. 

 

Golfbaneområdet arrenderas ut av Sollefteå kommun 

Golfklubbens nyttjande av Arrendeområdet föreslås säkras genom ett arrendeavtal mellan 

Sollefteå kommun och Sollefteå Golfklubb. Frågan om upplåtelse av arrende behandlas i 

ett separat ärende. 

Arrendeområdet upplåtes fr.o.m. Kommunens tillträde till Arrendeområdet till den  

31 december 2024.  Uppsägning av avtalet skall ske skriftligen senast 1 år före 

avtalstidens utgång annars förlängs arrendeavtalet med 5 år.  

Arrendeavgiften skall betalas senast den 15 juni för varje arrendeår. 

År 1, fr.o.m. Kommunens tillträde – 31 december 2020: 300 000 kr 

År 2, 1 januari 2021 – 31 december 2021:  250 000 kr 

År 3, 1 januari 2022 – 31 december 2022:  250 000 kr 

År 4, 1 januari 2023 - 31 december 2023:  200 000 kr  

År 5, 1 januari 2024 - 31 december 2024:  120 000 kr  

Från och med år 2025 ska avgiften indexregleras.  

 

Sammanfattande kommentarer 

Det har bedömts vara av mycket stor betydelse för Sollefteå kommun att medverka till att 

säkra en fortsatt drift och verksamhet av Golfklubbens golfbana i Långsele. 

Genom Sollefteå kommuns förvärv av Arrendeområdet blir golfbaneverksamheten 

tryggad under överskådlig tid. Genom Sollefteå kommuns förvärv av Tilläggsområdet 

skapas därutöver goda utvecklingsmöjligheter för golfbanan. 

Kostnaden för att anlägga en ny golfbana av motsvarande storlek med nya byggnader 

samt inköp av ca 60 ha mark bedöms uppgå till 30-35 miljoner kr. 

Totala investeringen för Sollefteå kommun med detta upplägg uppgår till ca 5,0 miljoner 

kr för Arrendeområdet och Tilläggsområdet. Det innebär ett pris för Arrendeområdet med 

Tilläggsmarken på ca 7,50 kr/kvm. Inom det av Sollefteå kommun förvärvade området 

finns också ca 2 800 m3 sk skog till ett värde om ca 800 000 kr. Affären genomförs 

genom ett bytesavtal där Sollefteå kommun överlåter Sollefteå By 1:32 till Vara Skog 

AB. Vara Skog AB betalar 1 017 000 kr till Sollefteå kommun i mellanlikvid. 

Tecknat arrendeavtal med Golfklubben innebär att klubben, genom arrendeavgiften, 

betalar 1,0 miljoner till Sollefteå kommun de fyra första åren. Fr.o.m. år 5 och framåt 

betalar Golfklubben 120 000 kr per år i arrendeavgift. Det innebär en avkastning för 

kommunen fr.o.m. år 5 på ca 3,0 % på resterande av kommunen investerat kapital, om ca 

4 miljoner kr. 

Sollefteå kommun äger ca 7 500 ha produktiv skogsmark. Innehavet är delvis splittrat och 

med många små mindre skiften/fastigheter. Det har konstaterats att innehavet bör 

utvecklas genom försäljningar/byten där mer rationella enheter skapas. 
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Den mellanlikvid som Vara Skog AB erlägger till kommunen (1 017 000 kr) och den 

arrendeersättning som Golfklubben erlägger de 4 första åren (1,0 miljoner kr) föreslås 

öronmärkas för att användas i strukturförbättrande åtgärder i den kommunägda skogen. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Anna Törner, KS 46/2020-1 

1. Värdering av fastigheten Sollefteå By 1:32, Bertil Sandegaard, Skogs- och 

Ekonomibyrån Norrland AB, i Sundsvall. 

 

2. Värdering av del av fastigheten Sollefteå Forse 1:137, Anders Sjöberg Fastighetsanalys 

i Gävle 

 

3. Årsredovisningar och verksamhetsberättelser från Sollefteå Golfklubb 2015-2018. 

 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige besluta att: 

 

1. förvärva del av fastigheten Sollefteå Forse 1:137 från bolaget Vara Skog AB, enligt 

föreslagen bytesaffär. 

 

2. avyttra fastigheten Sollefteå By 1:32 tillhörande kommunägda skogen till bolaget Vara 

Skog AB, enligt föreslagen bytesaffär. 

 

3. uppdra åt förvaltningen att ansöka om och utföra nödvändiga åtgärder för 

genomförandet av fastighetsbildningen. 

 

4. de kostnader som uppstår med anledning av genomförandet skall belasta den 

kommunägda skogen. 

 

5. den mellanlikvid som Vara Skog AB erlägger till kommunen (1 017 000 kr) öronmärks 

för att användas i strukturförbättrande åtgärder i den kommunägda skogen. 
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§ 26 Dnr KS 45/2020 

 

Arrendeavtal 
Beslut   

 

Kommunstyrelsen föreslår  

Kommunfullmäktige besluta att 

 

1. teckna ett 5-årigt arrendeavtal med Sollefteå Golfklubb, enligt föreslagen arrendeaffär.  

 

2. den arrendeersättning som Golfklubben erlägger de 4 första åren (1,0 miljoner kr) 

öronmärks för att användas i strukturförbättrande åtgärder i den kommunägda skogen. 

 

Reservation 

Kjell-Åke Sjöström (V) och Ulf Breitholtz (V) reserverar sig mot beslutet. 

 

Information 

Anna Törner, Mark och exploateringsingenjör och Lars-Erik Eriksson, Lantmätare 

informerar om bakgrund till ärendet samt det förslag som läggs. 

Kommunstyrelsen ges möjlighet att ställa frågor. 

 

Ärendebeskrivning 

Sollefteå Golfklubb, nedan benämnd Golfklubben, arrenderar mark för en 18-håls 

golfbana inom fastigheten Forse 1:137 i Sollefteå kommun av nuvarande 

fastighetsägaren, Vara Skog AB. Området har en areal på cirka 57 ha och benämns nedan 

för Arrendeområdet, se avgränsning bilaga 1. Golfbanan och samtliga byggnader och 

övriga anläggningar inom Arrendeområdet har anlagts av Golfklubben. Kanslibyggnad 

och klubbhus med restaurang m.m. ligger inom Forse 1:213 som ägs av Golfklubben. 

 

Gällande arrendeavtal, som tecknades 1970 med Graningeverken som markägare, har en 

löptid på 50 år och upphör att gälla den 1 maj 2020. Arrendet innefattar inget 

besittningsskydd vilket innebär att Golfklubben skulle vara tvingade att avträda  

Arrendeområdet den 1 maj 2020 och avveckla golfverksamheten om inte en lösning 

arbetats fram med Vara Skog AB.  

Då Sollefteå Golfklubb varken har ekonomiska förutsättningar att förvärva 

Arrendeområdet eller möjlighet till att erbjuda skogsmark i bytesvärde har man kontaktat 

Sollefteå kommunen för att försöka hitta en gemensam lösning på den uppkomna 

situationen. 

Vara Skog AB har ställt som krav för att överlåta Arrendeområdet till Sollefteå kommun 

att det sker genom ett bytesavtal där skogsmark överlåts till Vara Skog AB motsvarande 

minst det bytesvärde som Arrendeområdet har.  
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Efter ett intensivt förhandlingsarbete har berörda parter arbetat fram ett förslag som de 

medverkande skulle kunna acceptera. 

 

Samråd 

Mark- och exploateringsingenjör, Anna Törner, tekniska enheten, har handlagt ärendet för 

kommunens räkning. 

 

I förhandlingsarbetet med Sollefteå kommun och Vara Skog AB har kommunen biträtts 

med lantmätaren Lars-Erik Eriksson, Pronova Fastighetsanalys AB, Härnösand.  

 

Avtalshandlingar och affärsupplägg har utförts i samråd med adv. Gunnar Bodén, 

Advokatfirman Bodén AB, Örnsköldsvik. 

 

Förvaltningens bedömning och ekonomiska konsekvenser 

Bytesaffär 
 

Nedan har en modell skissats på hur Golfklubben även fortsättningsvis kan trygga sin 

golfverksamhet inom Arrendeområdet. Affären föreslås genomföras som en bytesaffär 

där Sollefteå kommun överlåter en skogsfastighet till Vara Skog AB och Vara Skog AB 

överlåter Arrendeområdet med ett antal tilläggsområden till Sollefteå kommun. Frågan 

om bytesaffären behandlas i separat ärende. 
 

Sollefteå kommun förvärvar av Vara Skog AB 

Sollefteå kommun förvärvar av Vara Skog AB Arrendeområdet, som idag disponeras av 

Golfklubben, samt 4 st. tilläggsområden av Forse 1:137 om ca 10,25 ha mark (nedan 

kallat Tilläggsmarken) som angränsar Golfbaneområdet, se karta bilaga 1.  

 

Marknadsvärdet för Arrendeområdet med Tilläggsmarken (totalt ca 67 ha) har av Anders 

Sjöberg Fastighetsanalys i Gävle värderats till mellan 4,0 – 5,0 miljoner kr. 
 

Vara Skog AB förvärvar av Sollefteå kommun 

Vara Skog AB förvärvar av Sollefteå kommun Sollefteå By 1:32. 
 

By 1:32 omfattar ca 163 ha produktiv skogsmark och innehåller ca 20 700 m3 sk  

(ca 126 m3 sk/ha). 
 

By 1:32 har värderats av skogsmästaren Bertil Sandegaard, Skogs- och Ekonomibyrån 

Norrland AB, i Sundsvall. Marknadsvärdet har bedömts uppgå till 6,0 miljoner kr. 
 

Förhandling mellan Sollefteå kommun och Vara Skog AB 

Marknadsvärdet av Arrendeområdet och Tilläggsområdet: 4,0 – 5,0 miljoner kr. 

Värde av Sollefteå By 1:32: 6,0 miljoner kr. 
 

Efter förhandling mellan Sollefteå kommun och Vara Skog AB har parterna enats om att 

Vara Skog AB skall erlägga 1 017 000 kr till Sollefteå kommun i mellanlikvid. 
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Golfbaneområdet arrenderas ut av Sollefteå kommun 

Golfklubbens nyttjande av Arrendeområdet föreslås säkras genom ett arrendeavtal mellan 

Sollefteå kommun och Sollefteå Golfklubb. 

Arrendeområdet upplåtes fr.o.m. Kommunens tillträde till Arrendeområdet till den  

31 december 2024.  Uppsägning av avtalet skall ske skriftligen senast 1 år före 

avtalstidens utgång annars förlängs arrendeavtalet med 5 år.  

Arrendeavgiften skall betalas senast den 15 juni för varje arrendeår. 

 

År 1, fr.o.m. Kommunens tillträde – 31 december 2020: 300 000 kr 

År 2, 1 januari 2021 – 31 december 2021:  250 000 kr 

År 3, 1 januari 2022 – 31 december 2022:  250 000 kr 

År 4, 1 januari 2023 - 31 december 2023:  200 000 kr  

År 5, 1 januari 2024 - 31 december 2024:  120 000 kr  
Från och med år 2025 ska avgiften indexregleras.  

 

Sammanfattande kommentarer 

Det har bedömts vara av mycket stor betydelse för Sollefteå kommun att medverka till att 

säkra en fortsatt drift och verksamhet av Golfklubbens golfbana i Långsele. 

Genom Sollefteå kommuns förvärv av Arrendeområdet blir golfbaneverksamheten 

tryggad under överskådlig tid. Genom Sollefteå kommuns förvärv av Tilläggsområdet 

skapas därutöver goda utvecklingsmöjligheter för golfbanan. 

Kostnaden för att anlägga en ny golfbana av motsvarande storlek med nya byggnader 

samt inköp av ca 60 ha mark bedöms uppgå till 30-35 miljoner kr. 

Totala investeringen för Sollefteå kommun med detta upplägg uppgår till ca 5,0 miljoner 

kr för Arrendeområdet och Tilläggsområdet. Det innebär ett pris för Arrendeområdet med 

Tilläggsmarken på ca 7,50 kr/kvm. Inom det av Sollefteå kommun förvärvade området 

finns också ca 2 800 m3 sk skog till ett värde om ca 800 000 kr. Affären genomförs 

genom ett bytesavtal där Sollefteå kommun överlåter Sollefteå By 1:32 till Vara Skog 

AB. Vara Skog AB betalar 1 017 000 kr till Sollefteå kommun i mellanlikvid. 

Tecknat arrendeavtal med Golfklubben innebär att klubben, genom arrendeavgiften, 

betalar 1,0 miljoner till Sollefteå kommun de fyra första åren. Fr.o.m. år 5 och framåt 

betalar Golfklubben 120 000 kr per år i arrendeavgift. Det innebär en avkastning för 

kommunen fr.o.m. år 5 på ca 3,0 % på resterande av kommunen investerat kapital, om ca 

4 miljoner kr. 

Sollefteå kommun äger ca 7 500 ha produktiv skogsmark. Innehavet är delvis splittrat och 

med många små mindre skiften/fastigheter. Det har konstaterats att innehavet bör 

utvecklas genom försäljningar/byten där mer rationella enheter skapas. 

Den mellanlikvid som Vara Skog AB erlägger till kommunen (1 017 000 kr) och den 

arrendeersättning som Golfklubben erlägger de 4 första åren (1,0 miljoner kr) föreslås 

öronmärkas för att användas i strukturförbättrande åtgärder i den kommunägda skogen. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Anna Törner, KS 45/2020-1 
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1. Värdering av del av fastigheten Sollefteå Forse 1:137, Anders Sjöberg Fastighetsanalys 

i Gävle 

 

2. Årsredovisningar och verksamhetsberättelser från Sollefteå Golfklubb 2015-2018. 

 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige besluta att: 

 

1. teckna ett 5-årigt arrendeavtal med Sollefteå Golfklubb, enligt föreslagen arrendeaffär.  

 

2. den arrendeersättning som Golfklubben erlägger de 4 första åren (1,0 miljoner kr) 

öronmärks för att användas i strukturförbättrande åtgärder i den kommunägda skogen. 
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§ 27 Dnr KS 457/2019 

 

Överklagat beslut i KF 2019-11-25 § 165 Personlig assistans på 
entreprenad, mål 5637-19 

 

Paragrafen direktjusterad. Separat protokoll. 
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§ 28 Dnr KS 467/2019 

 

Överklagat beslut i KF 2019-11-25 § 165 och § 155-171 pga 
ordförandebyte. mål 5637-19 och mål 5777-19 mfl., Åsa Sjödén 
 

 

Paragrafen direktjusterad. Separat protokoll. 
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§ 29 Dnr KS 19/2020 

 

Ansökan om bidrag och stöd till Återvändarveckan i Junsele 
2020 
Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar  

 

att bifalla Junsele Byalagsforum 20 000 kronor från ID 81801, landsbygdsutveckling till 

återvändarveckan 2020. 

 

Jäv 

Roger Johansson (VI) anmäler jäv och lämnar lokalen under beslutet. 

 

Ärendebeskrivning/Sammanfattning 

Junsele byalagsforum har ansökt om 40 000 kronor i bidrag för Återvändarveckan 2020. 

Återvändarveckan har 11 400 besökare 2019 och är värdefull för ortens turistnäring. 

Sollefteå kommun har under 2017 – 2019 bidragit till veckan och förvaltningen föreslår 

Allmänna utskottet att bifalla Byalagsforums ansökan även i år som bidrag utöver norm. 

 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 
40 000 kronor avsätts från ID 81801, kontot för landsbygdsutveckling 

 

Beslutsunderlag/Lagrum 

Ansökan, Junsele byalagsforum, KS 19/2020-1 

Förvaltningsyttrande Lena Andersson, KS 19/2020-2 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningens föreslår Allmänna utskottet besluta att bifalla Junsele Byalagsforum 

40 000 kronor från ID 81801, landsbygdsutveckling till återvändarveckan 2020. 

 

Förslag till beslut på mötet 

Maria Wennberg (C) föreslår att Junsele byalagsforum ska beviljas 20 000 kronor i 

bidrag. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Johan Andersson (C) ställer frågan om Kommunstyrelsen beslutar enligt 

förvaltningens förslag eller enligt Maria Wennberg (C) förslag. Finner att byalagsforum 

ska erhålla 20 000 kronor i bidrag från ID 81801, landsbygdsutveckling till 

återvändarveckan 2020. 

 

Skickas till 

Junsele byalagsforum 

Ekonomi 
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§ 30 Dnr KS 305/2019  

 

Höjning av maxtaket avseende  
ersättning för förlorad arbetsinkomst för förtroendevald 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen föreslår  

Kommunfullmäktige besluta att: 

 

Maxtaket för ersättning för förlorad arbetsinkomst för förtroendevald tas bort från och 

med 2020-01-01. 

 

Arvodeskommittén ges i uppdrag att utreda lägsta ersättning för tex egna företagare. 

 

Information 

Lars-Olov Wengelin, HR-chef, informera om ärendet. 

 

Ärendebeskrivning/bakgrund 

Yrkande har inkommit till arvodeskommittén om prövning av maxtaket för ersättning för 

förlorad arbetsinkomst. Under 2019 var ersättningen för förlorad arbetsinkomst högst 

2.240 kr (taket).  Uppräkning sker varje år med snittet av kommunens lönerevision. I 

reglementet för arvode och ersättningar till förtroendevalda mandatperioden 2019 – 2022, 

framgår grunden och hur förtroendevald går tillväga om man yrkar ersättning på förlorad 

arbetsinkomst enligt § 8 nedan. 

§ 8   Förlorad arbetsinkomst   Vid sammanträden och förrättningar ska förtroendevald få 

ersättning för förlorad arbetsinkomst med högsta belopp.  Förtroendevald med 

anställning ska lämna styrkt intyg om löneavdrag från sin arbetsgivare för att få 

ersättning. Förtroendevald som är anställd av kommunen får bibehållen lön vid 

sammanträden och förrättningar. Lönen debiteras dock på den nämnd, styrelse eller 

utskott som uppdraget gäller.  

Förtroendevald som är egenföretagare, ska för att få ersättning lämna in sin fastställda 

SGI. Ersättning till sjukskriven förtroendevald avgörs från fall till fall. Intyg ska då 

lämnas från handläggare på försäkringskassan att sjukpenning inte betalats ut till den 

sjukskrivne.  

Ersättning till arbetssökande med a-kassa ska lämna intyg från berörd a-kassa, som visar 

att ersättning inte betalats ut till den arbetssökande.   

Förvaltningens bedömning 

Ett för lågt satt maxtak kan bidra till att exkludera medborgare att engagera sig i den 

demokratiska/politiska processen/verksamheten om hen anser att hen förlorar inkomst. 



    

 
    

Nämnd 

Kommunstyrelsen 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2020-02-04 

 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

40 (47) 

Förvaltningen stödjer arvodeskommitténs förslag om att höja maxtaket till 4.000 kr för 

förlorad arbetsinkomst för förtroendevald från 2020-01-01. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Arvodeskommittén föreslår Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige att besluta: 

 

Maxtaket för ersättning för förlorad arbetsinkomst för förtroendevald höjs till 4000 kr 

från och med 2020-01-01. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Lars-Olov Wengelin, 2020-02-03. KS 305/2019-2 

Skrivelse ang ersättning, KS 305/2019-1 

 

Förslag till beslut på mötet 

Tommy Svensson (S) med biträde av Åsa Sjödén (S), John Åberg (S), Birgitta Häggkvist 

(VI) och Maria Wennberg (C) föreslår att inget maxtak ska finnas på ersättning för 

förlorad arbetsinkomst samt att Arvodeskommitténs ska ges i uppdrag att utreda lägsta 

ersättning för tex egna företagare. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Johan Andersson (C) frågar om Kommunstyrelsen beslutar enligt 

Arvodeskommitténs förslag till beslut eller enligt Tommy Svensson (S) mfl. förslag. 

Finner att Kommunstyrelsen beslutar att inget maxtak ska finnas på ersättning för förlorad 

arbetsinkomst samt att Arvodeskommitténs ska ges i uppdrag att utreda lägsta ersättning 

för tex egna företagare. 
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§ 31 Dnr KS 7/2020 

 

Delgivningar 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar  

 

att delgivningarna noteras och läggs till handlingarna. 

 

Ärendebeskrivning 

Följande handlingar har lämnats till kommunstyrelsen för delgivning. 

 

Länsstyrelsen - Beslut om statligt bidrag till det lokala naturvårdsprojektet LONA Hitta ut 

Sollefteå  

 

Statistiska centralbyrån - Utjämning av LSS-kostnader mellan kommuner, utjämningsåret 

2020, utfall – Kommunen 

 

Statistiska centralbyrån - Kommunalekonomisk utjämning för kommuner, utfall, år 2020 

– kommunen 

 

Arbetsmiljöverket - Avslutsbrev från AMV rörande Blåklockan, Kalknäs  

 

Regionstyrelsen - Protokollsutdrag från Regionstyrelsen 2019-12-17 Framtagande av 

regional bredbandsstrategi 

 

Diskrimineringsombudsmannen - Beslutsmeddelande Diskrimineringsombudsmannen 

efter tillsyn av riktlinjer - trakasserier, sexuella trakasserier och repressalier  

 

Polismyndigheten - Yttrande gällande avvikelse från gågata, förslag 2. 

 

Arbetsmiljöverket - Avslutbrev efter arbetsmiljöinspektion Ramsele skola  

 

Länsstyrelsen - För kännedom: Beslut om förbud i ärende 525-189-2020 EON 

ledningsrasering, ny luftledning, anläggning markkabel. Resele-Rödsta/Myre/Höven 

 

Länsstyrelsen - För kännedom: Beslut om förbud i ärende 525-9823-2019 EON 

ledningsrasering, anläggning markkabel. Resele-Mo/Rödsta 

 

Länsstyrelsen - Remiss: Genomgång av bärighet gator och vägar Västernorrland 

2020/2021 

 

 



    

 
    

Nämnd 

Kommunstyrelsen 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2020-02-04 

 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

42 (47) 

§ 32 Dnr KS 6/2020 

 

Delegeringsbeslut 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar  

 

att delegeringsbesluten läggs till handlingarna. 

 

Ärendebeskrivning 

Till kommunstyrelsens sammanträde har följande delegationsbeslut lämnats för 

redovisning. 

 

Årsredovisning av delegationsbeslut avseende bidrag till enskilda vägar 2019. 
 

Redovisningen omfattar beviljade bidrag under 2018 enligt bifogad förteckning. 

Antal ansökningar: 119 st 

Antal fastigheter: 341  st 

Antal meter: 49 493 m 

Utbetalt bidrag: 272 219 kr 

 

Årsredovisning av delegationsbeslut avseende Bostadsanpassningsbidrag 2019. 
Antal poster:  136 st 

Total summa: 3 648 709 kr 

 

- Kommunstyrelsen 
Datum  Ärendetyp  Beslut  Delegat  

2020-01-14 B013 Bidrag Friluftsfrämjandet Johan Andersson 

2020-01-20 B013 Bidrag I21 IF JSM 2020 Johan Andersson 

- Utskottet för unga ocl lärande 
Datum Ärendetyp Beslut Delegat 

2020-01-30 Avstängning av gymnasieelev  1/20 Maria Wennberg 
 

Förteckning över delegeringsbeslut socialtjänst november, december 2019 
 

Beslut om bistånd enligt 4 kap. 1 § socialtjänstlagen 

November, december 2019, delegat handläggare: 

- Hemtjänst                   

- Växelboende  

- Trygghetslarm   

- Dagverksamhet  

- särskilt/ordinärt boende 
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Beslut om bistånd enligt SoL och LSS (vuxen/LSS, barn-unga-familj, 

försörjningsstöd) 

Bistånd enligt SoL och LSS – november/december 2019/jan 2020, delegat handläggare 

 

Beslut i individärenden i kommunstyrelsens utskott för vård och omsorg 

2019-11-13 §§212S-228S; 2019-11-27 §§ 229S-234S; 2019-12-11 §§ 235S-246S 

 

Övervägande placering enligt SoL 

Övervägande placering enligt LVU 

Övervägande placering enligt LVU 

Begäran om upphörande av vård enligt LVU 

Begäran om upphörande av vård enligt LVU 

Ersättning förlorad arbetsinkomst 

Ersättning förlorad arbetsinkomst 

Bistånd SoL förlängd institutionsvistelse 

Bistånd SoL förlängd institutionsvistelse 

Bistånd SoL utslussboende 

Bistånd SoL institutionsbehandling 

Bistånd LSS, tillfällig utökning av personlig assistans 

Yttrande till kammarrätten angående överklagan 

Fortsatt familjehemsplacering enligt LVU 

Delgivning av handlingar 

Delgivning av domar 

Övervägande placering enligt SoL 

Köp av boende enligt LSS vid elevboende 

Ansökan om personlig assistans vid sjukhusvistelse 

Ansökan till förvaltningsrätten om LVU 

Delgivning av domar 

Övervägande placering enligt LVU 

Beslut gällande utredning 

Bistånd SoL familjehemsplacering 

Bistånd LSS personlig assistans 

Bistånd LSS tillfällig utökning av personlig assistans 

Bistånd förlängd institutionsbehandling 

Bistånd institutionsbehandling 

Bistånd förlängd institutionsbehandling 

Bistånd förlängd institutionsbehandling 

Medel ur hjälpfonden Q 3-4 

Delgivning av handlingar 

Delgivning av domar 
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- Utskottet för Samhällsutveckling 
Dnr              Datum           Beskrivning    

KS-2019-1643 2019-12-20 Förbud 

KS-2019-1644 2019-12-20 Beslut 

KS-2019-1645 2019-12-20 Förbud 

KS-2019-1646 2019-12-20 Beslut 

KS-2019-1647 2019-12-20 Rättidsprövning 

KS-2019-1648 2019-12-20 Förbud 

KS-2019-1649 2019-12-20 Förbud 

KS-2019-1650 2019-12-20 Beslut 

KS-2019-1651 2019-12-20 Beslut 

KS-2019-1652 2019-12-20 Förbud 

KS-2019-1653 2019-12-20 Beslut 

KS-2019-1655 2019-12-20 Beslut 

KS-2019-1656 2019-12-20 Beslut 

KS-2019-1604 2020-01-13 Beslut om bygglov 

KS-2019-1636 2020-01-07 Förbud 

KS-2019-1638 2020-01-08 Förbud 

KS-2019-1654 2020-01-07 Förbud 

KS-2020-1 2020-01-02 Tillfälligt slutbesked 

KS-2020-2 2020-01-07 Rättidsprövning 

KS-2020-3 2020-01-08 Beslut om bygglov 

KS-2020-4 2020-01-07 Slutbesked 

KS-2020-5 2020-01-08 Slutbesked 

KS-2020-6 2020-01-07 Beslut 

KS-2020-7 2020-01-07 Föreläggande 

KS-2020-8 2020-01-08 Beslut 

KS-2020-9 2020-01-08 Rättidsprövning 

KS-2020-10 2020-01-08 Föreläggande 

KS-2020-11 2020-01-08 Bekräftelse på mottagen anmälan och startbesked 

KS-2020-12 2020-01-08 Beslut om bygglov 

KS-2020-13 2020-01-08 Beslut om avgift 

KS-2020-14 2020-01-09 Beslut 

KS-2020-15 2020-01-09 Beslut 

KS-2020-16 2020-01-09 Förbud 

KS-2020-17 2020-01-09 Beslut 

KS-2020-18 2020-01-09 Rättidsprövning 

KS-2020-19 2020-01-10 Föreläggande 

KS-2020-20 2020-01-10 Beslut om avgift 

KS-2020-21 2020-01-10 Beslut 
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KS-2020-22 2020-01-10 Slutbesked 

KS-2020-24 2020-01-10 Slutbesked 

KS-2020-25 2020-01-10 Beslut 

KS-2020-26 2020-01-10 Beslut 

KS-2020-27 2020-01-13 Tillstånd enskilt avlopp 

KS-2020-28 2020-01-13 Slutbesked 

KS-2020-29 2020-01-13 Slutbesked 

KS-2020-30 2020-01-13 Slutbesked 

KS-2020-31 2020-01-13 Slutbesked 

KS-2020-32 2020-01-13 Slutbesked 

KS-2020-33 2020-01-13 Slutbesked 

KS-2020-34 2020-01-13 Slutbesked 

KS-2020-35 2020-01-13 Tillstånd enskilt avlopp 

KS-2020-36 2020-01-13 Bekräftelse på mottagen anmälan 

KS-2020-37 2020-01-13 Förbud 

KS-2020-38 2020-01-14 Rättidsprövning 

KS-2020-39 2020-01-14 Tillstånd enskilt avlopp 

KS-2020-40 2020-01-14 Förbud 

KS-2020-41 2020-01-14 Förbud 

KS-2020-42 2020-01-14 Förbud 

KS-2020-43 2020-01-14 Förbud 

KS-2020-44 2020-01-14 Förbud 

KS-2020-45 2020-01-15 Tillstånd enskilt avlopp 

KS-2020-46 2020-01-15 Anmälan för registrering av livsmedelsanläggning 

KS-2020-47 2020-01-15 Föreläggande 

KS-2020-48 2020-01-16 Rättidsprövning 

KS-2020-49 2020-01-16 Beslut om bergvärme 

KS-2020-50 2020-01-16 Förbud 

KS-2020-51 2020-01-16 Förbud 

KS-2020-52 2020-01-16 Förbud 

KS-2020-53 2020-01-16 Förbud 

KS-2020-54 2020-01-17 Förbud 

KS-2020-55 2020-01-17 Förbud 

KS-2020-56 2020-01-17 Förbud 

KS-2020-57 2020-01-17 Förbud 

KS-2020-58 2020-01-21 Bekräftelse på mottagen anmälan 

KS-2020-59 2020-01-20 Beslut 

KS-2020-60 2020-01-20 Beslut om serveringstillstånd 

KS-2020-61 2020-01-21 Förbud 

KS-2020-62 2020-01-21 Slutbesked 
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KS-2020-63 2020-01-21 Förbud 

KS-2020-64 2020-01-21 Slutbesked 

KS-2020-65 2020-01-21 Förbud 

KS-2020-67 2020-01-21 Föreläggande 

KS-2020-68 2020-01-21 Förbud 

KS-2020-69 2020-01-21 Förbud 

KS-2020-70 2020-01-21 Förbud 

KS-2020-71 2020-01-22 Förbud 

KS-2020-72 2020-01-22 Förbud 

KS-2020-73 2020-01-22 Slutbesked 

KS-2020-74 2020-01-22 Startbesked 

KS-2020-75 2020-01-22 Förbud 

KS-2020-76 2020-01-22 Förbud 

KS-2020-77 2020-01-22 Föreläggande 

KS-2020-78 2020-01-22 Förbud 

KS-2020-79 2020-01-22 Förbud 

KS-2020-80 2020-01-22 Förbud 

KS-2020-81 2020-01-22 Förbud 

KS-2020-82 2020-01-22 Förbud 

KS-2020-83 2020-01-23 Återkallelse av tillstånd 

KS-2020-84 2020-01-23 Beslut 

KS-2020-85 2020-01-23 Rättidsprövning 

KS-2020-86 2020-01-23 Förbud 

KS-2020-88 2020-01-23 Strandskyddsdispens 

KS-2020-89 2020-01-23 Förbud 

KS-2020-90 2020-01-23 Beslut om serveringstillstånd 

KS-2020-91 2020-01-23 Förbud 

KS-2020-92 2020-01-23 Förbud 

KS-2020-93 2020-01-23 Intyg om registrering 

KS-2020-94 2020-01-24 Förbud 

KS-2020-96 2020-01-24 Tillstånd enskilt avlopp 

KS-2020-97 2020-01-27 Beslut om avgift 

KS-2020-98 2020-01-27 Förbud 

KS-2020-99 2020-01-27 Förbud 

KS-2020-100 2020-01-27 Rättidsprövning 

KS-2020-101 2020-01-27 Förbud 

KS-2020-102 2020-01-27 Beslut om bergvärme 

KS-2020-103 2020-01-27 Föreläggande 

KS-2020-104 2020-01-27 Förbud 

KS-2020-105 2020-01-27 Förbud 



    

 
    

Nämnd 

Kommunstyrelsen 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2020-02-04 

 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

47 (47) 

KS-2020-106 2020-01-27 Beslut om avgift 

KS-2020-107 2020-01-27 Förbud 

KS-2020-108 2020-01-28 Förbud 

KS-2020-109 2020-01-28 Förbud 

KS-2020-110 2020-01-28 Förbud 

KS-2020-111 2020-01-28 Föreläggande 

KS-2020-112 2020-01-28 Beslut om avgift 

KS-2020-113 2020-01-28 Förbud 

KS-2020-114 2020-01-29 Förbud 

KS-2020-115 2020-01-29 Slutbesked 

KS-2020-116 2020-01-29 Förbud 

KS-2020-117 2020-01-29 Beslut om avgift 

KS-2020-118 2020-01-29 Förbud 

KS-2020-119 2020-01-29 Slutbesked 

KS-2020-120 2020-01-29 Förbud 

KS-2020-121 2020-01-29 Förbud 

KS-2020-122 2020-01-29 Förbud 

KS-2020-123 2020-01-29 Förbud 

KS-2020-124 2020-01-29 Förbud 

KS-2020-127 2020-01-29 Förbud 

KS-2020-128 2020-01-29 Beslut om avgift 

 


